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مديرعامل بنياد سينمايى فارابى 
از جشنواره 100 بازديد كرد
فرصتى براى سرودن رباعى

 محمدرضا جعفرى جلوه پنجشنبه شب (8 اسفند) در سينما آزادى حضور يافت و به تماشاى 
برخى از آثار نهمين جشنواره بين المللى فيلم هاى 100 ثانيه اى نشست و از برگزار كنندگان 

اين جشنواره تقدير و تشكر كرد.
ــاد  بني ــل  مديرعام ــوه  ــا جعفرى جل محمدرض
سينمايى فارابى با بيان اين كه جشنواره ها تنها 
ــت كه در اختيار فيلمسازان جوان و  فرصتى اس
ــرار مى گيرد، عنوان  ــلاق عرصه فيلم كوتاه ق خ
ــايد مجالى براى  ــد ش كرد: اگر اين فرصت نباش

فضاى كار جوانان به دست نيايد.
وى با تاكيد بر اين كه توليد در عرصه فيلم كوتاه 
ــه نمايش و پخش قرار نمى گيرد اظهار  در چرخ
كرد: بايد فرصت جشنواره ها را هم قدر دانست و 
از كسانى كه چنين فرصت هايى را براى جوانان 
ــد تقدير كرد. به بهانه هاى گوناگون  رقم مى زنن
مى توان جشنواره هاى فيلم كوتاه را برگزار كرد 
ــى  تا جوانان را گرد هم آورد و آثار آنان را بررس

كرد.
ــان كرد: در حال حاضر از  جعفرى جلوه خاطرنش
ــوان گونه و ژانر نام  ــم كوتاه نمى توانيم به عن فيل
ــت براى كوتاه گفتن، بارها  ببريم، اما فرصتى اس
ــينما  از فيلم كوتاه به عنوان رباعى و دو بيتى س
ــه در عرصه مثنوى و  ــى ك ــاد كرده ام، گاه كس ي
ــوده وقتى مى خواهد در يك  قصيده خود را آزم
ــى و رباعى همه حرف هايش را بزند بايد از  دو بيت
هنر عالى تر و بالاترى برخوردار باشد. مديرعامل 
بنياد سينمايى فارابى با بيان اين كه فيلم كوتاه، 
ــاب زدن است، گفت: فيلم  تلاش براى حرف حس
ــاه تلاش دارد در حداكثر ايجاز، حداكثر معنا  كوت
ــه به اوج  ــينماگرانى ك ــت س را بياورد، خوب اس
ــند، به فيلم كوتاه برگردند و  ــازى مى رس فيلمس

حرف اصلى خود را در يك اثر كوتاه بزنند.

اقدامى نو در راستاى 
توجه به مخاطبان جشنواره فيلم 100

نمايش فيلم هايى كه 
نسبت به انتخاب نشدن شان اعتراض دارند  
 با اقدام تازه اى از سوى برگزاركنندگان نهمين جشنواره بين المللى فيلم هاى 100ثانيه اى 
فيلم هايى كه فيلمسـازان آنها به راه نيافتن شان به جشـنواره اعتراض دارند، در يك 

باكس جداگانه ساعت 8 روز گذشته به  نمايش درآمد.
در جريان نشست فيلم سازان با هيات داوران، گردانندگان جشنواره براى تعامل بيشتر با فيلمسازان 
جوان اعلام كردند فيلم هاى راه نيافته اى كه صاحب اثر انتظار حضور آنها را در جشـنواره داشته 
اند در يك سانس جداگانه اكران و مورد قضاوت قرار خواهد گرفت كه ديشب اين اقدام به سرانجام 

رسيد. 
گفتنى است نشست فيلمسازان با هيات داوران جشنواره عصر 8 اسفند ماه، با بيان نكات بسيارى 

در باب برگزارى و انتخاب آثار با حضور داوران اين جشنواره برگزار شد.  

 بيان در جهان شتابناك
در ابتداى اين مراسم محمد مهدى طباطبايى نژاد بعد از تلاوت آياتى چند از كلام االله مجيد و پخش 
سرود ملى روى صحنه رفت و در سخنانى كوتاه گفت: آفرين به فيلمسازان صاحب ذوقى كه با وجود محدوديت 
زمانى كه براى ساخت آثارشان داشتند، فيلم هاى كامل و قابل بحثى را ارايه كردند. وى در ادامه گفت: از همه 
ــان در بخش رقابتى حضور پيدا نكرد، صميمانه عذر خواهى مى كنم و از همه كسانى كه  ــازانى كه اثرش فيلمس
اين جشنواره را راه اندازى كردند و به اين جا رساندند، تشكر مى كنم. طباطبايى نژاد در ادامه با اشاره به اكران 
ــتان هاپف گفت: اين جشنواره همزمان در 9 استان برگزار شد و افتتاحيه  ــنواره 100 در ديگر اس فيلم هاى جش
آن هم در بوشهر با استقبالى خوب از سوى مخاطبان مواجه شد. من در بوشهر حضور داشتنم و شاهد حضور 
مخاطبان و استقبال آن ها در سالن هاى سينما بودم. وى در پايان گفت: اميدوارم در دوره بعدى اين جشنواره با 

همكارى و حضور فيلمسازان، بتوانيم جشنواره را هرچه باشكوه تر و بهتر برگزار كنيم.

 بخش سينماى اخلاق
در ادامه اين برنامه مجرى مراسم با دعوت از رضا مير كريمى، سهيل جهان بيگلرى و محمد حمزه زاده 
از آنها خواست تا جوايز بخش سينماى اخلاق را اهدا كنند. در اين بخش   لوح تقدير، تنديس جشنواره و جايزه 
ــال 1392 با موضوع سينماى  ــد  به بهترين كارگردانى فيلم هاى اولى س نقدى به مبلغ 40 ميليون ريال اهدا ش
اخلاق به فيلم حق سكوت ساخته هادى نائيجى.  لوح تقدير، تنديس جشنواره و جايزه نقدى به مبلغ 40 ميليون 
ريال اهدا شد  به بهترين فيلمنامه نويسى فيلم هاى اولى سال 1392 با موضوع سينماى اخلاق به اثر «فرشته ها 

باهم مى آيند» ساخته حامد محمدى . 
ــن بازيگر فيلم هاى اولى با موضوع  ــوح تقدير و جايزه نقدى به مبلغ 20 ميليون ريال جايزه بهتري ــن ل هم چني

سينماى اخلاق تعلق گرفت  به بازيگر زن «اثر فرشته ها باهم  ميآيند»  نازنين بياتى.  
جايزه بهترين بازيگر فيلم هاى اولى با موضوع سينماى اخلاق هم تعلق گرفت به بازيگر مرد اثر «فرشته ها باهم 

مى آيند» ، محمدجواد عزتى. 

 جايزه مركز گسترش
بخش بعدى اهداى جوايز به جايزه هاى مركز گسترش سينماى مستند و تجربى اختصاص يافت. 
در اين بخش كليه آثارى كه در بخش هاى مستند، داستانى و پويانمايى و جايزه بزرگ جشنواره حائز در يافت 
جايزه شدند از جايزه حمايتى مركز گسترش سينماى مستند و تجربى براى توليد فيلم كوتاه بعدى هر كدام به 

مبلغ 50/000/000 ميليون ريال برخوردار شدند.
ــط على زندتوكلى از برنامه هاى مراسم اختتاميه  ــيقى توس پخش فيلم هاى كوتاه 100 ثانيه اى و اجراى موس

جشنواره فيلم 100 بود. 

 جايزه دبيرخانه شوراى فرهنگ عمومى
در ادامه اين برنامه دبيرخانه شوراى فرهنگ عمومى به پاس توجه به فرهنگ عمومى جامعه پس از 
داورى جداگانه آثار راه يافته به هر دو بخش مسابقه ملى و غير رقابتى، لوح تقدير و يك سكه بهار آزادى را بدون 

ذكر الويت به هركدام از فيلم هاى زير تقديم كرد:
اثر برگزيده در بخش داستانى با نام درنگ به كارگردانى جناب آقاى سيدمحمدرضا خردمندان از تهران.

اثر برگزيده در بخش داستانى با نام كارنامه به كارگردانى جناب آقاى سيدسعيد راستى از تهران.
اثر برگزيده در بخش پويانمايى با نام صداى جاده به كارگردانى جناب آقاى برزان رستمى از كردستان.

اثر برگزيده در بخش پويانمايى با نام هويت به كارگردانى جناب آقاى امير حسين نجيمى از اصفهان.
اثر برگزيده در بخش مستند با نام تشكر به كارگردانى جناب آقاى محمد پايدار از تهران.

 بخش بين الملل
در بخش بين الملل جشنواره هم  لوح تقدير، تنديس جشنواره و جايزه نقدى اهدا شد  به اثر برگزيده 
ــا ريو تا ) از تايلند.  ــه كارگردانى Krittina Riyota ( كريتين ــامe Point Of My View�ب ــتند با ن مس

نهمين جشنواره 
فيلم 100 به كار خود پايان داد

مراسم اختتاميه نهمين دوره جشنواره فيلم 
100 با حضور مسولان حوزه هنرى و با حضور 
هنرمندانى چون رضا ميركريمى و اكبر زنجان 

پور در تالار انديشه حوزه هنرى برگزار شد.
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دبير هنرى جشنواره فيلم 100

جوانان در جشنواره فيلم 100 درخشيدند؛ 
آينده سينماى ايران روشن است 

دبير نهمين جشـنواره فيلم هاى 100 ثانيه اى معتقدست آثارى كه از فيلمسـازان جوان طى دو روز 
برگـزارى اين جشـنواره نمايش داده شـد از جهت ايده و سـاختار به مراتب از آثـار دوران جوانى 

فيلمسازان پيشكسوت امروز سينماى ايران 
بهتر بوده است.

مهدى طباطبايى نژاد دبير نهمين 
جشنواره فيلم هاى 100ثانيه اى با 
ارزيابى فيلم هاى به نمايش درآمده در اين دوره 
ــينما آزادى  ــنواره كه اين روزها در س از جش
ــت: يكى از  ــر گف ــگار مه ــه خبرن ــت ب برپاس
بخش هاى جنبى اين دوره از جشنواره بخش 
ــينما 100 بود كه به توليدات 100 ثانيه اى  س
فيلمسازان پيشكسوت اختصاص داشت كه اين 
فيلم ها پيش از اين در جشن صدسالگى سينما 
نيز نمايش داده شده بود. وى افزود: وقتى آثار 
اين بخش را با محمدرضا جعفرى جلوه مدير 
ــگاه مى كرديم در  ــى ن ــينمايى فاراب بنياد س
ــيديم  ــه با آثار جوانان به اين نكته رس مقايس
ــى دو روز  ــازان جوان ط ــارى كه از فيلمس آث
ــنواره نمايش داده شد از جهت  برگزارى جش
ــاختار به مراتب از آثار دوران جوانى  ايده و س
فيلمسازانى كه امروز پيشكسوت سينماى ايران 
ــت و به جرات مى گويم كه  ــتند، بهتر اس هس

آينده سينماى ايران روشن است.
ــنواره فيلم هاى 100 ثانيه اى  دبير نهمين جش
ــت كه  ــخ به اينكه آيا اين احتمال هس در پاس
ــالانه برگزار شود؟  ــنواره به صورت دوس جش
ــدن اين جشنواره،  ــالانه ش گفت: درباره دوس
مديران حوزه هنرى تصميم مى گيرند. اما آنچه 

مسلم است مديرانى كه جشنواره فيلم هاى 100 ثانيه اى را دنبال مى كنند از ميزان علاقه فيلمسازان 
ــنواره اطلاع دارند و تصديق مى كنند كه اين جشنواره به سوى آينده اى روشن  ــير صعودى جش و س

حركت مى كند.
طباطبايى نژاد با اشاره به اينكه بيش از 1500 فيلم مختص اين جشنواره توليد شده است، بيان كرد: 
اين آثار فيلم هايى هستند كه هم در محيط آكادميك و هم نزد فيلمسازان مورد قبول اند. از همين رو 
معتقدم اين جشنواره به درستى راه خودش را دنبال كرده و دست اندركاران برگزارى جشنواره ناگزير 

به استمرار آن هستند.
ــال پيش اين جشنواره را راه  ــت س ــينمايى تاكيد كرد: به اعتقاد من مديرانى كه در هش اين مدير س
ــنج  ــتى نيازهاى جامعه خود را دريافته بودند و بايد به آينده بينى اين مديران نكته س انداختند به درس
تبريك گفت. در واقع با فيلم هاى 100 ثانيه اى مى توان مهمترين پيام هاى اجتماعى، زيست محيطى 
و .... را به نمايش گذاشت. فضاهاى ايجاد شده در مترو و يا اماكن عمومى و مانيتورهاى شهرى فرصت 

خوبى براى نمايش اين پيام ها است.
دبير نهمين جشنواره فيلم هاى 100 ثانيه اى با ارائه گزارشى از برگزارى اين جشنواره در  2 روز گذشته 
ــور گفت: مراسم افتتاحيه با همراهى علاقمندان به اين جشنواره و با حضور  ــتان كش در تهران و 9 اس
مجتبى راعى، هادى مقدم دوست و فريد فرخنده كيش در بوشهر برگزار شد. همچنين در روز افتتاحيه 

كارگاه هاى متعددى داشتيم.
ــهرى برگزار كرد و در اين نشست درباره  ــتى با فيلمسازان بوش وى در ادامه افزود: مجتبى راعى نشس
ــخن گفت. همچنين من و فريد فرخنده كيش هم نشستى درباره  كاركرد فيلم هاى 100 ثانيه اى س
ــازان خوش آتيه با حوزه هنرى داشتيم كه با  ــازان جوان و ارتباط فيلمس حمايت از توليد آثار فيلمس

استقبال خوبى از سوى فيلمسازان مواجه شد.
طباطبايى نژاد در پايان صحبت هاى خود با اشاره به همزمانى مراسم اختتاميه اين جشنواره با مراسم 
ــنواره فيلم فجر (عصر جمعه 9 اسفندماه) گفت:  ــى و دومين جش اختتاميه بخش تجلى اراده ملى س
مجوز مراسم اختتاميه جشنواره فيلم هاى 100 ثانيه اى 7 ماه پيش صادر شده بود در حالى كه غالبا 
اختتاميه بخش تجلى اراده ملى جشنواره فجر يك هفته بعد از اختتاميه اصلى برگزار مى شد و دليل 

اين همزمانى را نمى دانم.
مدير مركز گسترش سينماى مستند و تجربى با بيان اينكه توليد فيلم هاى كوتاه كوتاه كه در ايران 100 
ثانيه اى ناميده شده و در ساير كشورها با تايم هاى 60  تا 120 ثانيه شناخته مى شود، گفت: با مقايسه 
اين دسته از  آثارمان با آثار ساير كشورها كه در جشنواره هم شركت دارند مى توانم اينگونه نتيجه گيرى 
كنم كه كيفيت ساخت به نسبت گذشته رشد داشته و آثار موجود بسيار پخته تر از سال هاى قبل است.

وى با بيان اينكه توقع كمال گرايانه و استعلايى خوب است، اما با توجه به شرايط موجود، وضع مطلوب 
تعريفى متفاوت مى يابد، گفت: با اين نگاه تا رسيدن به يك وضعيت عالى و نقطه اوج؛ فاصله هست. اما 

با توجه به شرايط فعلى، مقدور و واقع بينانه به اين قاب و قالب خوشبينم.

ــد  به اثر برگزيده انيميشن با نامOne Wish  به كارگردانى  ــنواره اهدا ش هم چنين لوح تقدير ، تنديس جش
محمد عابديان  از افغانستان. لوح تقدير ، تنديس جشنواره و جايزه نقدى اهدا شد  به اثر برگزيده داستانى با نام 

Concert For Mom ( كنسرت فُر مام) به كارگردانى Byakon Egor ( بياكُن اگُِر ) از بلاروس.

 تقدير از موسسات
هم چنين دبيرخانه جشنواره بين المللى فيلم 100 به پاس همراهى صميمانه جشنواره ها و مؤسسات 
زير از آنها تقدير به عمل آورد: لوح تقدير و تنديس جشنواره به مدير مؤسسه فرهنگى  هنرى سينِ وسِت استراليا 
 Tatyana بلاروس CPM وحيد واحد  تعلق گرفت و لوح تقدير و تنديس جشنواره تقديم شد به مدير مؤسسه

Meikshane (تاتى يانا ميك شانِ) .

 بهترين هاى مستند
ــد. در اين بخش ديپلم افتخار و جايزه  ــتند معرفى ش در ادامه اين برنامه آثار برگزيده در بخش مس
نقدى به مبلغ 20 ميليون ريال اهدا شد به فيلم لحظه قطعى به كارگردانى حامد بقائيان از يزد و ديپلم افتخار، 
تنديس جشنواره و جايزه نقدى بهترين فيلم مستند به مبلغ 50 ميليون ريال اهدا شد  به كارگردان اثر شير، 

مهدى فلامرزى از فارس. 

 بخش پويانمايى
معرفى آثار برگزيده بخش پويانمايى، بخش ديگرى از مراسم اختتاميه بود. در اين بخش ديپلم افتخار 
و جايزه نقدى به مبلغ 20 ميليون ريال اهدا شد به فيلم كمك به كارگردانى مهناز يزدانى از اصفهان. همچنين 
ديپلم افتخار و جايزه نقدى به مبلغ 20 ميليون ريال اهدا شد به فيلم دختر و درخت به كارگردانى سركار خانم 
ساره شفيعى پور از تهران. و در آخر هم ديپلم افتخار، تنديس جشنواره و جايزه نقدى بهترين فيلم پويا نمايى به 

مبلغ 50ميليون ريال اهدا شد  به كارگردان اثر پدر،  جناب آقاى سيدمحمدرضا خردمندان از تهران. 

 بخش داستانى
در بخش داستانى هم  ديپلم افتخار و جايزه نقدى به مبلغ 20 ميليون ريال اهدا شد به فيلم مثبت بى 
نهايت به كارگردانى محمد وحيد عابدينى از قم و ديپلم افتخار و جايزه نقدى به مبلغ 20 ميليون ريال اهدا شد به 
فيلم زندگى به كارگردانى قاسم شيشه گرى از تهران. همچنين ديپلم افتخار و جايزه نقدى به مبلغ 20 ميليون 
ريال اهدا شد به فيلم ازجنس همسايگى به كارگردانى جميل عامل صادقى از خراسان رضوى. و در آخر هم ديپلم 
افتخار، تنديس جشنواره و جايزه نقدى بهترين فيلم داستانى به مبلغ 50 ميليون ريال اهدا شد به كارگردان اثر 

با من حرف بزن، عليرضا احمدى از تهران. 

 جايزه ويژه دبير هنرى
جايزه ويژه دبير هنرى هم اهدا شد به پيام شادنيا براى مستند سيم خانه و نيما قپانورياز براى فيلم 

گذشت.

 بهترين فيلم از نگاه تماشاگران
در بخش ديگرى از اين مراسم بهترين فيلم از نگاه تماشاگران معرفى شد. در اين بخش  لوح تقدير 
ــد به اثر برگزيده با نام سياست به كارگردانى سيدعلى سجادى  و جايزه نقدى به مبلغ 20 ميليون ريال اهدا ش

از تهران.

 جايزه بزرگ جشنواره
ــنواره هم پايان بخش اين مراسم بود. در اين بخش  ديپلم افتخار، تنديس  اهداى جايزه بزرگ جش
جشنواره و جايزه نقدى بهترين فيلم جشنواره به مبلغ 70 ميليون ريال اهدا شد به كارگردان اثر مستند مالكيه،  

محمد باقر شاهين وراز تهران. 



جشنواره فيلم صد ثانيه اى هم با همه اتفاق هايش 
به پايان رسـيد. جشـنواره اى كه در آن شـاهد 
حضور علاقمندان زيادى از قشر جوانى بوديم كه 
براى ديدن آثارشان و عكس العمل مخاطبان در 
برابر فيلمشان از شهرستان ها به كاخ جشنواره 
يعنى سينما آزادى آمده بودند. بدون شك فيلم 
صد ثانيه اى با برنامه ريزى هاى صحيح مى تواند 
سكوى پرتابى براى فيلمسـازان جوان باشد. 
فيلمسازانى كه دانشجو هستند و مى خواهند 
وارد بازار كار شـوند و يا جوانان شهرسـتانى 
كـه اسـتعدادهاى زيـادى در ايـن زمينـه 
دارند امـا امكانات و شـرايط لازم براى ارائه 
استعدادهايشان ندارند. امسال نهمين دوره 
جشـنواره فيلم صد ثانيه اى برگزار شد كه 
انصافا با استقبال پرشورى همراه بود و بدون 
شك اين استقبال به واسطه تبليغات و زحماتى 
بود كه مسـئولين امر براى برگزارى هرچه بهتر 
آن كشيده بودند. با برنامه ريزى هاى به موقع و 
انعكاس اخبار مربوط به جشنواره حتى در رسانه 
ملـى اين رويـداد فرهنگى تبديل به جشـنى 

بين المللى شد.

 رقابت تنگاتنگ فيلمسازان 
در روز اول

ــنواره از ظهر روز چهارشنبه هفتم اسفندماه  جش
ــينما آزادى آغاز شد. از  با نمايش فيلم  ها در س
همان نخستين ساعات ابتدايى شروع در بيشتر 
ــا مملو از  ــش فيلم ه ــالن هاى نماي ــات س اوق
جمعيتى بود كه به خاطر علاقه شخصى شان به 
اين نوع فيلم ها بر روى زمين نشسته بودند.  نكته قابل 
تامل اين بود كه مسئولان به دليل نمى خواستند همه 
ــروع شود افتتاحيه  رويدادهاى فرهنگى از تهران ش
جشنواره فيلم صد ثانيه اى را در بوشهر برگزار كردند.

 مراسم افتتاحيه در بوشهر
ــدى طباطبايى نژاد  ــد مه ــيد محم س
دبيرهنرى خوش ذوق اين جشنواره شركت بيش 
ــنواره را موفقيت بزرگى  ــم در جش از 1500 فيل
براى اين دوره از جشنواره خواند و گفت: با افتتاح 
ــتان و 5 سالن در  ــمى اين جشنواره در 9اس رس
سينما آزادى تهران فيلم ها در دو بخش رقابتى 
ــد.  وى در بوشهر  و غير رقابتى اكران خواهد ش
در جمع هنرمندان خصوصا فيلم سازان جوان 
حضور پيدا كرد و نويد داد كه ما آماده هر گونه 

همكارى با فيلم سازان بوشهر هستيم.
ــيدزاده رئيس  ــه همچنين س ــم افتتاحي   در مراس
حوزه هنرى بوشهر و مسئول كميته امور استانهاى 
جشنواره ضمن برشمردن اهميت فيلم 100ثانيه اى 
ــتعدادهاى جوان، اين جشنواره را به  براى بروز اس
نوعى جشنواره خلاقيت نام برد و حضور هنرمندان 

جوان استانها را در اين دوره كم نظير خواند. 
ــط گروه « زار» و  تجليل از  اجراى موسيقى توس
فيلمسازان راه يافته بوشهرى به نهمين جشنواره 
ــم 100 و تقدير از كريم فائقيان،  بين المللى فيل
ــروا»، توليد حوزه  ــينمايى «م كارگردان فيلم س
ــتان بوشهر از ديگر برنامه هاى مراسم  هنرى اس

افتتاحيه در بوشهر بود. 

 استقبال پرشور در روز اول
ــت از جشنواره نهم فيلم 100 در سينما پرديس  روز نخس
ــاى مختلف و برگزارى  ــش فيلم هاى كوتاه در بخش ه ــا نماي آزادى ب
كارگاه آموزشى آغاز شد و در حالى به پايان رسيد كه در زمان نمايش 
فيلم ها ازدحام جمعيت به گونه اى بود كه بسيارى از مخاطبان روى 
ــا مى كردند. در اولين روز برگزارى  زمين فيلم هاى جشنواره را تماش
ــابقه ملى در  ــى فيلم 100 در بخش مس ــنواره بين الملل نهمين جش
ــانس فيلم هاى كوتاه رسيده به بخش رقابتى جشنواره به نمايش  3س
درآمدند.آثار راه يافته به بخش مسابقه بين الملل هم در اين روز پخش 
شد و كارگاه آموزشى نشست «تخصصى ارائه ؛ توسعه و توليد» با حضور 
وحيد واحد كارگردان هنرى و مدير جشنواره فيلم سينه وست استراليا 
برگزار گرديد. روز اول اين جشنواره در حالى برگزار شد كه سالن شهر 
ــر پرديس آزادى كه در آن فيلم هاى كوتاه به نمايش در مى آمدند  هن
مملو از جمعيت شد. اين در حالى بود كه بسيارى از حاضران به دليل 

كمبود صندلى روى زمين نشسته و به تماشاى فيلم مشغول شدند.

 ورك شاپ «از ايده تا توليد» 
مدير موسسه سينوست استراليا

از ديگر بخش هاى مهم جشنواره ورك شاپ «از ايده تا توليد» بود كه 
توسط وحيد واحد مدير موسسه سينوست استراليا برگزار شد. وحيد 
واحد در اين ورك شاپ گفت: پيش از آن كه فيلم سازان سناريوى اثر 
ــند بايد به اين مساله توجه كنند كه اثرشان را به كدام  خود را بنويس
جشنواره و فستيوال مى فرستند. وى ادامه داد: بيشتر فيلمسازانى كه 
براى جشنواره ها و فستيوال هاى خارجى اثر مى فرستند قوانين آن را 
نمى خوانند و وقتى مى بينند جشنواره فيلم كوتاه است هر اثرى با هر 

موضوعى و هر زمانى براى جشنواره مى فرستند.
واحد خاطرنشان كرد: در جشنواره هاى خارجى ژانر بعدى آثار بسيار 
ــنواره اى كه براى بزرگسالان است  ــت و به طور مثال در جش مهم اس
كودكان اجازه ورود ندارند و همچنين آثارى كه براى بزرگسالان نوشته 

و كارگردانى شده است در جشنواره كودك راه پيدا نمى كند.
ــتراليا درباره سياست هاى جشنواره هاى  اين فيلمساز ايرانى مقيم اس
خارجى نيز گفت: سياست هاى جشنواره ها ثابت نيست و هر سال با 
ــال گذشته متفاوت است. به طور مثال آثار بعضى از كارگردانان به  س
دليل اين كه در ايران ممنوع الكار است در جشنواره هاى خارجى مورد 
ــود.در ادامه اين نشست وحيد واحد فيلم هاى  ــتقبال  واقع مى ش اس
ــتيوال سينه وست استراليا حضور داشته اند را  برگزيده اى كه در فس
براى حضار به نمايش گذاشت و پس از نمايش نيز درباره آثار صحبت 
ــينما كه در اين جلسه حضور  ــازان و علاقه مندان به س كرد. فيلمس
ــتند نيز به اضهار نظر درباره عرصه فيلمسازى و آثار نمايش داده  داش
ــده پرداختند.وى همچنين تاكيد كرد جشنواره اى مانند جشنواره  ش
ــنواره  ــم هاى 100 ثانيه اى در جهان وجود ندارد چراكه اين جش فيل
براى شركت كنندگان محدوديت زمانى 100 ثانيه اى در نظر گرفته 

است و از اين نظر  برگزارى اين جشنواره اتفاق بسيار خوبى است.

 ورك شاپ «فيلم كوتاه كوتاه، از ايده تا توليد»
ــم 100 نيز به نمايش  ــنواره فيل دومين روز برگزارى جش
ــيده به جشنواره در بخش هاى كودك و نوجوان،  فيلم هاى كوتاه رس
ــينماى ژاپن، بخش  ــين ؛ مرورى بر س ــنواره هاى پيش ــاورد جش ره
ــن الملل اختصاص يافت. بخش  ــابقه ملى و جنبى بي غيررقابتى؛ مس
مرورى بر سينماى كوتاه ژاپن نيز كه با حضور كارگردان مطرح ژاپنى 
فيلم كوتاه همراه بود با استقبال زيادى مواجه شد. همچنين نشست 
ــم كوتاه كوتاه؛ از ايده تا توليد»  ــى «فيل هيات داوران و كارگاه آموزش
ــنواره  ــت از ديگر برنامه هاى روز دوم جش با حضور هادى مقدم دوس
ــيار خوبى همراه شد.  گفتنى است در نشست  بود كه با استقبال بس
ــد كه طباطبايى نژاد  ــنواره مباحث زيادى مطرح ش هيات داوران جش
دبير هنرى جشنواره و همچنين هيات انتخاب با حوصله پاسخ دادند.

 گزارشى از ورك شاپ تخصصى «فيلم كوتاه كوتاه، از ايده تا توليد»چند روايت از جشنواره نهم

از آغاز تا پايان 
جشنواره فيلم صد ثانيه اى

چگونه
 فيلمساز شويم؟!
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ورك شاپ  تخصصى  فيلم «كوتاه كوتاه، از ايده تا توليد» 
با حضور هادى مقدم دوسـت در سـالن شـهر قصه سينما 

آزادى برگزار شد.

 جرقه ذهنى
ــت  ــت تخصصى هادى مقدم دوس در ابتداى اين نشس
كه امسال جزء هيات انتخاب جشنواره فيلم 100 ثانيه اى هم بود 
گفت: در ابتدا براى نوشتن هر فيلمنامه نياز به نقطه شروع يا نقطه 
عظيمت داريم بنابراين ابتدا بايد به دنبال جرقه ذهنى مان باشيم.

 از ايده تا اجرا
ــما مدعوين كه در اين  ــه افزود: از همه ش وى در ادام
ــن جرقه اى  كه اولين  ــاپ حضور داريد مى خواهم اولي ورك ش
بار در ذهن شما زده شد كه بعد از آن به دنبال نوشتن فيلمنامه 

رفتيد را بر روى كاغذ بنويسيد و به من بدهيد.

 مولفه هاى نوشتن فيلمنامه
كارگردان فيلم سينمايى«سر به مهر» ادامه داد: براى 
ــروع را پيدا كرديد حال  ــد از اينكه نقطه ش ــتن فيلمنامه بع نوش
بايد ببينيد كار را بايد چگونه آغاز كنيد و مواد لازم براى نوشتن 
ــه مولفه مهم وجود  ــت. براى نوشتن فيلمنامه س فيلمنامه چيس
ــكل مى گيرد. ابتدا  ــتن فيلمنامه از آنها ش ــاس نوش دارد كه اس
ــت كه باعث  ــخصيت بعد از آن ماجرا و آخرين مولفه هدف اس ش

مى شود بر اساس آن رفتار را جهت دهيم.

 روايت گرى در قصه
ــكال روايت گرى در قصه  ــت با اشاره به اش مقدم دوس
گفت: روايت گرى به  دو شكل است كه يا در آن تنظيم آن چنانى 
انجام نمى دهيم و يا  در شكا ديگرش كه تنظيم انجام مى دهيم.

 طوفان فكرى
ــيم  ــته باش ــا بيان اينكه در قصه بايد هدف داش وى ب
ــتن فيلمنامه آغاز  ــراى نوش ــه عظيمت ب ــت: زمانى كه نقط گف
مى شود در آن زمان است كه مى توان درباره آن تخيل ايجادكرد. 
ــرا در ما ابتدا طوفان فكرى  ــت زي البته به همين راحتى هم نيس

ايجاد مى شود.

 اصل عافلگيرى در فيلم كوتاه
اين فيلمنامه نويس برجسته كشورمان در ادامه افزود: 
ــكل روايت ما قصه باشد بايد ابتدا به شخصيت  اگر مى خواهيم ش
برسيم ضمن اينكه اين شخصيت بايد داراى جريانى باشد تا ما را 
ــخصى ببرد. مقدم دوست با بيان اينكه تفاوت فيلم  به سمت مش
ــيد كه  ــته باش ــت گفت: توجه داش كوتاه و بلند در اندازه آنها اس
مى توان فيلم كوتاهى بسازيم كه در انتها مخاطب را به اوج ببرد. 
اگر ديديد كه فيلم كوتاهى در انتها ما را غافلگير مى كند درواقع 
مى خواهد به ما خبرى را بدهد ضمن اينكه همواره بايد بدانيم كه 

موقعيت چيزى است كه ما را وادار به واكنش مى كند.

 شخصيت پردازى و شخصيت شناسى
ــان كرد: در فيلم كوتاه با توجه  وى همچنين خاطرنش
ــكل شخصيت پردازى  به زمانش حتى مى توان به كوچكترين ش
ــان فيلمنامه  ــد درباره مادرت ــوان مثال، اگر قرار باش ــرد. به عن ك
بنويسيد لازم نيست هر آنچه را كه درباره مادرتان مى دانيد را در 
ــته آن استفاده كنيد تا  فيلمنامه بياوريد بلكه بايد از نكات برجس
ــمت هدف ببرد ضمن اينكه بايد دقت داشته باشيم تا  ما را به س

شخصيت پردازى را با شخصيت شناسى اشتباه نگيريم.
ــان يك قصه را  ــن گفت: اينكه بتوانيم پاي ــت همچني مقدم دوس

ــت. به عنوان مثال  حدس بزنيم نكته بدى نيس
ــان دهيم  ــكفتن يك گل را نش اگر بخواهيم ش
بايد مراحل باز شدن آن را هم نشان دهيم زيرا 
از ابتدا خودمان مى دانيم كه گل باز مى شود.

 كسب تجربه در فيلم سازى
ــير  ــيم مس ــه داد: با ترس وى ادام
ــى براى قصه مان  ــق مى توان پايان خوب دقي
داشته باشيم. بايد بتوانيم با هوشمندى قصه 
ــيم درحالى  ــته باش ــى براى فيلم داش جذاب
ــد.  ــم مان هم فيلم كوتاهى هم باش كه فيل
ــه لازمه قصه  ــا بيان اينك ــن كارگردان ب اي
ــتن مطالعه در شخصيت است ، افزود:  نوش
ــم مى توان ايده هاى  در فيلم هاى كوتاه ه
ــردن مخاطب  ــل گير ك ــراى غاف خوبى ب

ــطح خبر به سطح نظر  ــته باشيم. اگر از س داش
ــد و ما را به  ــد تاثيرگذارتر باش ــم مى توان بروي
ــد و بدين  ــاى بهترى عادت ده ــمت افق ه س

شكل در فيلمسازى تجربه كسب مى كنيم.

 لايه هاى پنهان فيلم كوتاه
مقدم دوست با بيان اينكه مطالعه 
ــازى است، گفت:  تمرين واقعى براى فيلمس
ــيم كه چه  ــه دنبال اين باش ــدا بايد ب در ابت
اتفاقى براى آدم هاى قصه مان مى افتد بايد 
ــويم  ــاره آنها كنكاش كنيم تا متوجه ش درب
ــخصيت قصه ما چه تاثيرى مى تواند بر  ش

روى تماشاگر ما داشته باشد.
وى خاطرنشان كرد: يكى از آفت هاى عمده 

ــت  و  ــاختن اس فيلم كوتاه تنها ميل به فيلم س
اين درحالى است كه درباره شخصيت ها مطالعه 
نمى كنيم. درست است كه فيلم كوتاه است و 
ــت اما بايد دقت داشت كه به  زمان آن كم اس
همان اندازه بايد در آن شخصيت پردازى شود  
ــوان در لايه هاى  ــا را مى ت ــن اينكه كده ضم

مختلف فيلم پيدا كنيم.

 اصل جذب مخاطب
ــس همچنين  ــن فيلمنامه نوي اي
ــا  ه ــم  فيل در  ــى  گاه ــفانه  متاس ــت:  گف
ــخصيت هايمان تبديل به آدم نمى شوند   ش
زيرا شخصيت فيلم را به درستى به تماشاگر 
ــد كرد: نكته  ــرده ايم. وى تاكي معرفى نك

ــته  ــرى كه همواره بايد به آن توجه داش ديگ
ــت كه در مرحله نصب، اطلاعات  باشيم اين اس
را به خوبى و درستى سر جاهايشان قرر دهيم. 
ــر جاهاى خودشان قرار  اگر اين اطلاعات را س
ــب را در موقعيت خوبى  ندهيم درواقع مخاط

قرار نداده ايم.
ــه در همه فيلم ها  ــت با بيان اينك مقدم دوس
ــيم گفت: برخى  بايد به هدف اصلى مان برس
ــوم ديگرى به  ــا مدي ــان را ب ــا هدفش فيلم ه
تماشاگر نشان مى دهند بنابراين بايد توجه 
ــان مى دهد و  ــت كه هدف به فيلم ج داش

باعث ايجاد رابطه مى شود.

 گزارشى از ورك شاپ تخصصى «فيلم كوتاه كوتاه، از ايده تا توليد»

از آغاز تا پايان 
جشنواره فيلم صد ثانيه اى

چگونه
 فيلمساز شويم؟!
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نمى كنيم. درست است كه فيلم كوتاه است و 

ــت. به عنوان مثال  حدس بزنيم نكته بدى نيس
ــان دهيم  ــكفتن يك گل را نش اگر بخواهيم ش
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محمد غلامى كه با فيلم «كاغذ خط دار» در جشنواره فيلم صدثانيه اى شركت كرده 
است، گفت: دوره هاى گذشته هم در اين جشنواره شركت داشتم و حتى در دوره 
هشــتم موفق به كسب جايزه هم شــدم . وى در ادامه افزود: امسال جشنواره 
نســبت به دوره هاى قبل از نظر اجرايى بســيار بهتر بود و تنها ايراد آن در نحوه 
داورى هيات انتخاب بود كه برخى فيلمسازان جوان از اينكه فيلمشان به بخش 
مســابقه راه پيدا نكرده بود اعتراض داشتند كه هيات انتخاب و دبير جشنواره 
سعى كردند آنها را قانع كنند. كارگردان فيلم «كاغذ خط دار» همچنين گفت: از 
برخى دوستان در اين جشنواره شنيدم كه اين جشنواره سكوى پرتابى براى فيلمسازان جوانى است 
كه بعدها مى خواهند فيلم بلند بسازند اما من اين ايده را قبول ندارم زيرا معتقدم فيلمسازان بايد 
چند دوره در اين جشنواره شركت كنند و تجربه لازم را كسب كنند تا بتوانند فيلم بلند بسازند. وى 
با اشاره زمان كوتاه صد ثانيه براى ساخت فيلم گفت:اگر فيلمساز توانايى لازم را داشته باشد مى تواند 
در صد ثانيه پيام اصلى خودش را بدهد. حتى فيلم با زمان كمتر از اين زمان هم ساخته شده است 

بنابراين اگر توانايى لازم و تجربه هاى لازم كسب شده باشد قطعا كار سختى نيست.

محمد غلامى:
فيلمساز براى ساخت فيلم صد ثانيه بايد توانايى بالايى داشته باشد

 عطــا مباركى كه با دو فيلم «كم بود» و « زياد بود» 
در بخش غير رقابتى جشنواره فيلم 100 ثانيه اى 
حضور داشــت، گفت:اولين سالى است كه در اين 
جشــنواره به عنوان فيلمساز شركت مى كنم البته 
سال هاى گذشــته هم حضور داشتم و فيلم ها را 
ديده بودم. به نظرم كيفيت فيلم ها در ســال هاى 
گذشــته بالاتر بود. وى در ادامه افــزود: به نظرم 
فيلم 100 ثانيه اى با توجه به زمان محدودى كه براى آن درنظر گرفته 
شــده اســت نبايد براى آن موضوعى را انتخاب كرد بايد آزاد باشــد. 
كارگردان فيلم «كم بود» در ادامه درباره آشنايى اش با اين جشنواره 
نيز گفت: هر هنرجوى ســينمايى از طريق انجمن ها و فضاى مجازى از 
رويدادهاى ســينمايى اطلاع دارد. وى با بيان اينكه اين جشنواره بايد 

باعث تبادل انديشــه بين فيلمســازان جوان شود گفت: اگر جشنواره 
فيلم 100 ثانيه اى در يك شهر برگزار شود بهتر است زيرا فيلمسازان 
جوان در يك جا جمع مى شــوند و با هم آشــنا مى شوند اما زمانيكه در 
بوشــهر برگزار شــود فيلمســازان بوشــهرى ديگر به شــهرهاى ديگر 
نمى رود در شــهر خودشان در اين جشــنواره شركت مى كنند و با هم 
شــهرى هاى خودشان هستند. خود من از همدان آمدم و تنها به خاطر 
ديــدن فيلم ها نيامدم ،آمدم زيرا مى خواســتم با فيلمســازان جوان 
ديگر در حوزه فيلم 100 ثانيه اى آشنا شوم. مباركى خاطرنشان كرد: 
جشــنواره بايد متمركز باشــد و فضايى را فراهم كند تا فيلمســازان 
جوان باهم آشنا شوند. اين جشنواره علاقمندان زيادى دارد بنابراين 
بايد ســالن هاى بيشــترى را براى نمايــش فيلم ها در نظــر بگيرند تا 

مخاطبان بر روى زمين يا ايستاده  فيلم ها را مشاهده نكنند.

عطا مباركى:
جشنواره فيلم 100 ثانيه اى بايد متمركز باشد

امير مهرورز كه با فيلم «ذره بين» در جشنواره 
فيلم صد ثانيه اى حضور داشت گفت: جشنواره 
فيلم صد ثانيه اى امسال بسيار بهتر از سال هاى 
گذشــته برگزار شــد. فكر مى كنم اين امتياز 
مربوط به برنامه ريزى اســت كــه از ماه ها قبل 
براى آن شده بود. وى در ادامه افزود: هنرمندان 
زيادى كه فيلمشــان به بخش مسابقه راه پيدا 
نكرده بود نسبت به نحوه داورى و هيات انتخاب اعتراض داشتند اما 
ما بايد اين انتقادها را نســبت به فيلــم هايمان بپذيريم زيرا باعث 
مى شود تا كارهايمان سطحش بالاتر رود. جا دارد در اينجا از مسئولين 
كه زحمت زادى براى برگزارى اين جشنواره كشيده بودند تشكر كرد 
ضمن اينكه به آنها يادآور شويم كه اين تلاش براى سال هاى آينده 
هم تداوم داشــته باشد و اين جشنواره به فراموشى سپرده نشود. 
يكى از نكات مهم در فيلم صد ثانيه اى اين اســت كه بايد  در كوتاه 
ترين زمان پيغامت را به بهترين شكل كه معنا و مفوم كاملى هم داشته 
باشد ارائه كنيم.  البته نبايد از ياد ببريم كه فيلم ساختن آن هم در 
اين زمان كم بســيار سخت است . وى با بيان اينكه كيفيت فيلم ها 
نسبت به سال هاى گذشته بهتر بود، خاطرنشان كرد: همه مى دانيم 
جوانان با استعداد زيادى در كشور داريم كه اگر امكانات مناسب در 
اختيار آنها گذاشته شود مى توانند آثار خوبى را ارائه دهند. جشنواره 
فيلم صــد ثانيه اى ســال آينده وارد دهمين ســال خود مى شــود 
اميدوارم ساليان سال ادامه داشته باشد  تا بتوانيم شاهد توانايى هاى 

بيشترى از فيلمسازان جوان كشورمان باشيم.

امير مهرورز:
جوانان فيلمساز بايد انتقادپذير باشند

سعيده جعفرزاده كه با فيلم «جنگ 
نرم» در جشــنواره فيلم 100 ثانيه 
اى حضور داشت گفت: هشت سال 
اســت كــه كار انيميشــن انجام مى 
دهــم و از ســال ها قبــل در جريان 
برگــزارى چنيــن جشــنواره اى بود 
امســال تصميــم گرفتم بــه عنوان 

فيلمساز در اين جشنواره حضور داشته باشم.
وى در ادامه افزود: فيلم ها را ديدم و ايده هايى كه 
فيلمســازان ديگر در فيلم هايشان به تصوير كشيده 
بودنــد برايم بســيار جذاب بود و به خاطــر تنوعى كه 

داشتند از ديدن آنها خسته نشدم.

كارگــردان «جنــگ نــرم» همچنيــن دربــاره كيفيــت 
برگزارى جشــنواره نيز گفت: مســئولين تدارك خوبى 
براى برگــزارى جشــنواره فيلم 100 ثانيــه اى ديده 
بودنــد و اينكــه فيلمســازان جــوان را دور هم جمع 
كرده بودند ايده بســيار خوبى بود كه بسيار هم مورد 

استقبال قرار گرفت. 
وى درباره محل برگزارى جشــنواره نيز گفت: ســينما 
آزادى محل خوبــى براى برگزارى جشــنواره بود زيرا 

فضاى فرهنگى كاملا مناسبى دارد.
جعفــرزاده با بيان اينكــه زمان 100 ثانيــه براى اين 
جشنواره مناسب بودف گفت: در زمان محدود با ديدن 
فيلم ها خســته نمى شويم ضمن اينكه در كوتاه ترين 

زمان پيــام جديدى به مخاطب القا مى شــود.هرچقدر 
پيام در زمان كمترى به بيننده رســيده شــود مخاطب 
بهتــر مفهوم را درك مى كند و اين نكته بســيار مثبت 

براى اين فيلم ها محسوب مى شود. 
وى ادامــه داد: اينكه جشــنواره فيلــم 100 ثانيه اى 
هــم زمان بــا تهــران در 9 اســتان ديگر هــم برگزار 
مى شــود بســيار خوب اســت زيرا چنين فضاهايى در 
شهرســتان هــا وجود نــدارد. من از اصفهــان آمدم و 
در اين جشــنواره شــركت كردم. در اصفهان تنها يك 
جشــنواره بــود آن هم جشــنواره«آب زندگــى». اين 
برگزارى باعث مى شــود تا خلاقيت شهرستانى ها هم 

به تصوير كشيده شود. 

سعيده جعفرزاده:
ايده هاى جذابى در جشنواره فيلم 100 ثانيه اى به تصوير كشيده شد

صاحبان آثار



 حسين ربيعى كه با فيلم «گنجينه» از استان البرز در جشنواره فيلم 100 ثانيه اى حضور 
داشــت، گفت: فيلم كوتاه جايگاه ايجاز، موجزگويى و خلاقيت است و با اينكه از نظر زمانى 
محدود است اما بهترين موقعيت است تا كارگردان پيام خود را به صورت كوتاه  و موجز 
بگويد. وى در ادامه افزود: زمان كم در اين نوع فيلم ها باعث مى شود تا فيلمساز خلاقيت 
به خرج دهد و با توجه به تجربياتى كه دارد در زمام محدود داستان را بهتر تعرف كند. 
ربيعى با بيان اينكه كارهاى بزرگ از آدم هاى كوچك شروع مى شود، ادامه داد: فيلم 
كوتاه  يا فيلم 100 ثانيه اى بهترين قدم براى فيلم ساختن  و محك زدن خود فيلمساز 
اســت كه آيا مى تواند در اين راه قدم بردارد؟ آيا اســتعدادهاى لازم براى ســاختن فيلم را دارد؟ و چه 
آينده اى را مى تواند براى خود متصور شود. كارگردان فيلم «گنجينه»  همچنين گفت: در جشنواره امسال 
از نظر كمى فيلم هاى زيادى شــركت كردند ضمن اينكه در اين جشنواره تشويق فيلمسازان اهميت 
زيادى دارد زيرا در ايران جشنواره اى با اين كيفيت و محتوا و با اين عظمتى نداريم كه اجرا و جوايزش 
به اين شكل باشد . ربيعى خاطرنشان كرد: به فيلم كوتاه و جشنواره فيلم 100 ثانيه اى علاقه زيادى 

دارم به همين دليل سعى مى كنم هر سال در اين جشنواره حضور داشته باشم. 

حسين ربيعى:
فيلم 100 ثانيه اى جايگاه ايجازگويى و خلاقيت است

 مريــم علــوى كــه بــا فيلــم 
«مهاجرت مغزها» در جشنواره 
فيلــم 100 ثانيه اى شــركت 
كرده بود گفت: اولين ســالى 
اســت كه در جشــنواره فيلم 
100 ثانيه اى شركت كرده ام 
جشــنواره  ايــن  معتقــدم  و 
مى تواند فرصت مناسبى را در اختيار علاقمندان 
به فيلمســازى قرار دهــد. وى در ادامه درباره 
نحــوه آشــنايى اش بــا ايــن جشــنواره گفــت: 
دانشــجوى انجمــن ســينماى جــوان رفســنجان 
هســتم از طريــق اســتادان آن جــا در جريــان 

برگزارى اين جشنواره قرار گرفتم.
علوى همچنين گفت: با توجه به اينكه فيلم كوتاه 
در ســينما ها اكران خاصى نــدارد و نمايش آن 
تنها در جشــنواره اســت بنابراين اين جشنواره 
مى تواند ســكوى پرتاب خوبى براى فيلمسازان 
علاقمند كه تازه مى خواهند وارد بازار كار شوند 
باشــد. كارگردان «هاجرت مغزهــا» ادامه داد:  
نكتــه قابل توجه اين اســت كــه در فيلم كوتاه 
فيلمساز به دنبال بازگشت سرمايه نيست و تنها 
دوســت دارد فيلمش در جشــنواره ها شــركت 
داده شود و مورد اســتقبال ديگران قرار گيرد 
ضمن اينكه براى ســاخت كارهــاى بعدى هم به 
فيلمساز انگيزه مى دهد. وى با بيان اينكه نحوه 
برگزارى جشنواره عالى بود، گفت: در جشنواره 
فيلم 100 ثانيه اى زمانى كه فيلم هاى ديگران 
را مــى بينيم و متوجه اشــكالات آنها مى شــويم 
ســعى مى كنيم تا در فيلم هــاى خودمان متوجه 
آن اشــكالات باشــيم. علوى همچنين گفت: اين 
جشنواره از نظر نظم و برگزارى بسيار خوب بود 
جا دارد در اين جا از مســئولين بــراى برگزارى 

اين جشنواره تشكر كنم.

مريم علوى:
 فيلمساز فيلم 100 ثانيه اى 

به دنبال بازگشت سرمايه نيست

پوريا دايلر كه با فيلم «نيمكت شب» 
در جشــنواره فيلــم صــد ثانيــه اى 
شركت كرده بود گفت: اين جشنواره 
را از قبل مى شناختم زيرا جشنواره 
مطرحى است كه امسال نهمين دوره 
آن برگــزار شــد. وى دربــاره نحــوه 
برگزارى فيلم ها نيز گفت:  برگزارى 
جشنواره بسيار خوب بود از نظم خاصى برخوردار بود و 
اين نشــان مى دهد كه مســئولين از مدت ها قبل براى 
برگزارى جشــنواره برنامه ريزى كرده بودند. كارگردان 
فيلم « نيمكت شب» با بيان اينكه كيفيت فيلم ها پايين 
بود، افزود: با توجه به اينكه شــعار جشــنواره «اخلاق» 
است هر سال به فيلم هايى با محتواى ارزشى و سطحى 
بها داده مى شــود و چنين فيلم هايى را به عنوان برنده 

انتخاب مى كنند اين امر موجب مى شود تا همه فكر كنند 
ساختن چنين فيلم هايى با اين سطح و محتوا به نفع آن ها 
است  و طبيعتا هر سال به سمت ساخت اين گونه فيلم ها 
مى روند تــا بتوانند در جشــنواره اى جايزه بگيرند.وى 
همچنين خاطرنشان كرد: فيلم ها از نظر فنى هم در صدا 
و تدوين ايراداتى داشت كه با توجه به اينكه همه در يك 
جا براى ديدن فيلم ها جمع شــديم مى توانيم ايرادات 
فيلم هاى دوســتان را بگوييم و ايــن نكته مثبتى براى 
جشنواره محسوب مى شود. دايلر همچنين گفت: ساختن 
فيلــم كوتاه براى فيلمســاز مى تواند به عنوان ســكوى 
پرتابى براى ســاخت فيلم هاى بلند باشد زيرا با ساخت 
چنين فيلم هايى مى تواند تجربه كسب كند ضمن اينكه 
همه مى دانيم ساختن فيلم آن هم در مدت زمان به اين 

كوتاهى بسيار سخت است. 

علــى اكبرى كه با فيلم « من هم عيبى 
دارم» در جشنواره فيلم 100 ثانيه اى 
شركت داشت گفت: ساختن فيلم كوتاه 
براى كســانى كه علاقمند به ســينما و 
فيلم هســتند اولين قدم محســوب 
مى شود تا به درجات بالاترى برسند. وى 
درباره نحوه آشــنايى اش با جشنواره 
فيلم 100 ثانيه اى گفت: دو ســه ســالى بود كه فراخوان 
جشنواره را مى ديدم. تصميم گرفتم آنچه در ذهنم وجود 
داشت را بسازم و علاقه مندى ام را به ديگران نشان دهم. 

اكبــرى با بيان اينكه تا به امروز پنج فيلم كوتاه 
ســاخته اســت گفت: هرچه بيشــتر فيلم 

بسازيم تجربه بيشترى كسب مى كنيم و 
كيفيت فيلم ها بهتر مى شود. خشكسالى، 

جانباز يادگارى ارزشــمند، همشــهرى ات نيازمند است را 
ساخته ام كه خوشبختانه ديگران هم از اين فيلم ها استقبال 
كــرده اند . كارگردان فيلم « من هم عيبى دارم» گفت: در 
ايــن جشــنواره فيلم هاى زيــادى را ديــدم كــه از ايده و 
داستان هاى خوبى برخوردارند اما ضعف هايى در كارگردانى 
و تدوين ديده مى شود. وى در ادامه افزود: زمان 100 ثانيه 
زمان مناسبى براى انتقال پيام است زيرا مخاطب امروز ديگر 
براى گرفتن يــك پيام حوصله ندارد  تا زمــان زيادى را به 
تماشاى فيلمى بنشيند. اگر دقت كرده باشيد شبكه نسيم 
يكى از پرمخاطب ترين شبكه ها است و دليلش به خاطر زمان 
كوتاهى است كه دارد. اگر قصه، تدوين و كارگردانى خوب 
باشد اين زمان محدود مى تواند تاثير 

بيشترى داشته باشد.

 پوريا دايلر:
ساختن فيلم كوتاه سكوى پرتابى براى فيلمساز است

على اكبرى:
فيلم هاى جشنواره از ايده هاى خوبى برخوردار بودند
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به بهانه حضور سينماى ژاپن در جشنواره فيلم 100 ثانيه

فيلم 100 ثانيه اى به روايت سينماى ژاپن
سـينماى ژاپن در نهمين دوره جشنواره فيلم 100 حضور 
فعالى داشـت و دو سـانس ويژه تحت عنوان «مرورى بر 
سـينماى ژاپن» بـه نمايش درآمد. سـينماى ژاپن يكى 
از تاثيرگزارتريـن و در عيـن حـال مولف تريـن در بين 
كشورهاى صاحب سينما به شمار مى آيد. به همين بهانه 
نگاهى داشـته ايم به برترين فيلمسازان كشور ژاپن كه 

اتفاقا كارشان را با فيلم كوتاه آغاز كردند.

 كنجى ميزوگوچى 
نام سينماى ژاپن با اسم او مترادف است .سينما 
او را با زندگى اوهارا و اوگتسو مونوگاتارى به علاقمندان 
معرفى مى نمايد.وى اسـتاد فضا سازى است و فضا در 
كارهايش نقش اساسـى دارد . به گفته كوروساوا بعد از 
او ديگر كسى نمى تواند گذشته ژاپن را آن طور روشن 

و واقعى نشان دهد.

 هينو سوكه گوشو 
او ادبيـات وزين را در مقابل ادبيات روزنامه اى 
و بازارى وارد سينما كرد و براى سناريو اهميت خاصى 
قائل بود.در آثارش تركيبى از كمدى تراژدى به سـبك 

چاپلين و دسيكا منعكس است. 

 ياسو جيرو اوزو:
ژاپنى ها اوزو را ژاپنى ترين فيلمسـاز خويش 
مـى دانند.خانواده محور اساسـى كارهاى اوزو اسـت.

وى به شخصيت سازى و وقايع فرعى اهميت بيشترى 
مى دهد و در نتيجه كارهايش بدون تحرك و كند جلوه 

مى كند.

 ميكيو ناروسه 
ايـن كارگردان به خاطر فيلم هاى بسـيار تلخ 
و بدبينانه اش متمايز اسـت. مايه آثارش بيشتر درباره 
مفهوم زندگى و مـرگ و تقابل اين دو در كتار يكديگر 

است.

 شيرو تويودا
وى بيـش از هـر عامل ديگـر در فيلـم روى 
هنرپيشه و بازى او تكيه مى كند و فيلم هاى او معمولا 
از حس لحظه اى آكنده است. وى استاد تجسم روحيه 

انسانى است .

 كيسوكه كينوشيتا
فيلمسازى اسـت كه در سينماى ژاپن مقامى 
مثل رنه كلر در سـينماى فرانسـه را دارد.طبل دريده 
،آفتاب و گل سرخ و زمان شادى و اندوه بعضى از فيلم 

هاى اوهستند.

 اكيرا كوروساوا
نام آورترين سينماگر ژاپن در خارج از مرزهاى 
اين سـرزمين مى باشد. او آثار بزرگى خلق كرده كه بر 
روى ديگر فيلم سـازان بزرگ دنيا هم تاثير گذاشـته 
اسـت .از كارهاى شاخص او هفت سامورائى، راشومون 

، يوجيمبو را مى توان نام برد.

 كيميسا برويوشيمورا
وى به فيلم هاى ژاپنى سـيك و سرعت و تنوع 
بخشـيده اسـت.از كارهاى عمده اش مى توان به ايسـى 

ماتسوا از جنگل، مردانى كه فيل را خوردند، اشاره كرد.

 تاداشى ايمايى 
در آثارش بيشتر به طبقه كارگر و فقير توجه مى 

كند . تعدادى از كارهايش:دشمن مردم،عشق پاك،برنج.

 مازاكى كوباياشى 
در آثارش با سنت هاى اصلى شيوه زندگى ژاپنى 
مبارزه كرده است.كوباياشى به خاطر استادى در بيان قصه 
و روانكاوى ماهرانه اش از مقام يك خرده گير اجتماعى به 
مراتب بالاتر مى رود.آثار عمده او:اتاقى با ديوارهاى قطور ، 
شرايط انسانى در سه قسمت ،ميراث هاراكيرى كووايدان.

 ناگيسا اوشيما
چشـمگيرترين اسـتعداد ظاهر شـده در دهه 
70-60 كه آثارش بيشتر به مسايل جوانان امروز ،مسايل 
سياسـى و تباهى سيسـتم موجود مى پردازد.فيلمهاى 
وى بسـيار شخصى و سوررآليسـتى است .شهر عشق و 
اميد، سرگذشت بيرحم جوانى ،گورستان، امپراتورى 

احساس از فيلمهاى شاخص او به شمار مى آيند.

 جو گيليس
كشـف فرهنـگ و هنـر خـاور دور، 
در زمـان خود همان قـدر بر اروپـا و امريكا 
تاثيرگذار بود كه كشف خاورميانه در سالهاى 
اخير براى غربيـان. به عبارتى اينان همانقدر 
شرق زده شدند و شده اند، كه شرقيان ، غربزده 
و شايد هم بيشـتر. اين امر به خصوص در زمينه 
سينما كه به نوعى فرهنگ و هنرى بصرى محسوب 
مى شود، واضح تر و محسوس تر است.وقتى در چارچوب 
محدودترى نگاه مى كنيم،به خصوص به تاثير سـينماى 
ژاپن در غرب مى پردازيم به تاثير سينماى ”كوروساوا“ در 

غرب مى رسيم.
آكيرا كوروساوا، فيلمساز ژاپنى، اگر از بزرگترين كارگردانان 
كشور خود نباشد، بى شك جز بهترين آنهاست. كوروساوا 
خودشناسـى ژاپنى را، از طريـق زندگى معاصر و زندگى 
گذشـته نشـان مى دهـد و در هـر دو حالـت، از طريق 
بيغوله هاى حومه شهر و يا رسم و رزم هاى سامورايى ها، 
وفادارى خود را به ايدئولوژى هاى مسلكى اش مى نماياند. 
اما شـايد عجيب به نظر برسد كه از فيلم به فيلم، در اين 
اعتقادات غرق نمى شـود و به تدريج سـينماى خود را از 
دست نمى دهد. بدين ترتيب است كه وقتى درسو اوزولا 
را در شـوروى مى سـازد، روايت گوركى وار داستان را با 
سـينماى خود درهم مى آميزد و بيش از آن ايدئولوژى را 
فداى سينما نمى كند.اما به هر حال نشانه هاى اعتقاداتش 
را در لابه لاى تمامى فيلم هايش مى بينيم و از اين طريق 
حرف خود را مى زند. تاثيرگذارى سينماى كوروساوا بر 
سينماى غرب. با سه نمونه اصلى و روشن: فيلم هفت 
دلاور(1960) سـاخته جان اسـترجس از روى هفت 

سامورايى(1954)
فيلم تجاوز(1964) ساخته مارتين ريت با اقتباس 
از راشـومون(1950)، فيلم به خاطر يك مشـت 
دلار (1965) سـاخته سرجيو لئونه با اقتباس 
از يوجيمبو (1961)؛ هر سـه مورد داراى يك 
نقطـه مشـترك اسـت و آن موفقيت اين 

نسخه هاى تقليد شده است.



The board of the referees of the ninth 
international festival of film-100 met in the 
Shahr-i-Ghesseh Hall of Azadi Cinema; 
Siyyid Mehdi Tabatabainejad, Art manager 
of the festival, Husayn Jahan Biglari, 
Amir Muhammad Dehestani, and Hadi 
Mughaddamdust were present in this meeting.
At the very beginning, Tabatabinejad said, 
“The referees in this festival did not consider 
which work belonged to which institution, 
and mostly they paid attention to the quality 
of the works.  Nobody should let this thought 
occurs to one’s mind that since the Art Area 
held the festival, logically most works of the 
competition section should have been related 
to the artistic field.”
He added, “94 films entered the competition, 
107 films were performed in the non-
competitive section and one session was 
allotted to the international part of the festival. 
We had to prepare three packages for the 
competitive section.  Moreover, we were 
supposed to judge the films. Due to that, just 
to facilitate the job, we requested the guest 
experts and the central office of festival to 
watch the films so that 1513 films could be 
critically seen; in addition to that we specified 
enough time for the film-maker to write and 
send their objections to the festival.”
In response to the objection to those chosen 
for Selection Board, he explained that, “I 
have complete résumés for all members 
of the Selection Board. Moreover, one of 
the problems of the Selection Board was 
choosing some experts and we did that with 
pinpoint precision.”
Tabatabainejad pointed out that, “Creditable 
festivals of the world in no way have selection 
board; since they believe that the opinion 

of the guest selection board is absolutely 
different from that of selection board of the 
executive office. Therefore, the observation 
of the Selection Board in the festival of the 
current year was much more precise to select 
the best ones.”
Tabatabainejad continued, “Just three films 
may have been accepted to the competitive 
section of Festival due to their themes. 
I remind again that 94 films were in the 
competitive section and 108 films in the non-
competitive section; moreover, the permanent 
slogan of the festival was chosen ethics.” 
In response to this question as why the 
youth were not appointed as referees, the 
art secretary of the festival said, “Last year 
there was a limitation of 35 years of age. But, 
the limitation was abrogated this year, and 
moreover the radio and mobile productions 
have been left out.  If we had considered the 
age in this year, we had to appoint the young 
referees; but there was nothing about it in the 
rules of this year.”
In the same meeting, Hadi Mughaddamdust 
talked about his judgement criteria; he 
observed, “In this festival, I paid attention 
to three elements and the scores were given 
to them.  First of all the contents to convey; 
the other endeavors to present and convey 
the concept and finally the creativity and 
innovation.” He added, “In 100-second 
film we are supposed to convey a theme 
considering the duration in cinema and that 
is the meaning.  Unfortunately, in the recent 
years, there have been a mixing of the technical 
value of the film with the explanatory, content 
and creativity values; and that is not proper at 
all.  Because, my point of the view is this that 
the film should be impressive and the fluency 

should be felt in explaining it.”
Mughaddamdust also observed, “No concept 
is inherently superficial, unless we behold it 
superficially. The concept may be profound. 
If there is a value concept in a film it does 
not mean it is superficial; but rather it is the 
meaning of love that has been reflected in it.”
He pointed out that, “If I granted points to 
a film with value concept, there is no doubt 
that there had been a combination of proper 
explanation and appropriate creativity as well.  
So, it should be mentioned that value concept 
does not necessarily mean superficiality.”
Then it was Jahan Biglari’s turn to make a 
speech.  He observed, “During the nine years 
of holding the festival, we have reached 
some high stages regarding the promotion 
of  quality level of works and the ability of 
the film-makers to bring the concepts in the 
cinematic structure; and we are proud of it.”
He continued, “The most difficult job in 
the cinema field is creating the 100-second 
short films. I have to remind all that such 
institutions as TV and Radio Organization 
that have the necessary potentialities, should 
broadcast these works; this takes place all 
over the world, but has not been realized in 
our country yet.”
Amir Muhammad Dehestani, another chosen 
referee said, “In the main judgment, where 
we consider somebody as referee, the main 
point is how to please the audience. Of course 
it is possible that this pleaser does not have 
the positive form, although most technics we 
choose are along the same feeling. I believe 
that there was no significant difference 
between the works that gained the prizes and 
those that did not, as lots of the works were 
not pleasing.” 
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some filmmakers and artists of Bushehr Art Area. 
ujtaba Raei spoke about the quality of the films 
screened in the 100-Second Film Festival and 
said, “The role has a profound impression on the 
audience and due to than we should master over 
all parts of an idea.” He added, “We sometimes 
are able to extract a subject from the core of a 
reality; we should be therefore able to respond 
why we have chosen the subject.”
Raei continued, “The reality we choose should be 
well-researched. Elegance and the creativity are 
also of good impact.  In some of the works we see 
good technics, but they are void of spirit and due 
to that we do not get deep impressions thereof.”
This film-maker also observed, “Primarily, we 
should be aware which part of the constituents 
is more significant; and also we should keep in 
mind that the importance of the constituents are 
proved by the creative idea of ours.” Describing 
cinema as grandiloquence art, he said: “Every and 
each part of the film has its own importance and 
should be crystal clear.” Explaining the necessity 
of the mental discipline in the entire film-making 
process, he specified, “Any idea, whatsoever, 
which has impressed us will have impression on 
the audience. Film is a phenomenon that requires 
wisdom in all parts. When there is the film-
making wisdom, all events are contained in the 
same domain of the film; film-maker should have 
mental maturity as well.”
Furthermore, Raei indicated the importance of the 
study in this field and said, “We should read the 
history of cinema and advance with it.  We should 
read with more interest some of the cinema text; 
we should assess ourselves to see if we observe 
the ethical codes, if we have literary talent, if we 
are familiar with music as knowledge of rhythm 
and feeling the rhythms in scenario so that we 
may create a scenario considering the feelings of 
the audience.”

The eighth course of 100-Second-Film 
Festival will be held this year. The works 
performed in the Festival consist of a 
host of the films, created in 100 seconds 
with various themes, but the main point 
in all of them is ethics.  Naturally, this 
exceptionality, that is the short time of 
100 seconds, can have both positive and 
negative points.
Negative point is this that it is very 
difficult to convince the audience to 
come to the theaters of cinemas and 
cultural centers or any other venue 
where screening the films is possible, 
just to watch a 100-second film; but this 
seemingly negative point can be utilized 
as a strength in the festival.
First of all, through juxtaposing lots of 
this kind of films and screening them 
in one course, it is possible to prepare 
a feature film with a variety of themes.  
In this case, the addressee who comes 
to see the film in the cinema will not 
get exhausted and also will refrain from 
leaving the cinema.
Another advantage of 100-second film is 
this that, considering the short duration 
of them and the brevity of stories and 
the message they contain, it is possible 
to take the film to the addressee instead 
of attracting him or her to the cinema.
Through extending the urbanization culture 
and expanding the subway lines and bus 
system, nowadays, the people spend, or 
rather waste, lots of their time and life 
inside the buses and subways wagons.  
This happens several times, even in short 
periods of time, during the day which 
altogether may amount to several hours; 
but nobody can have a plan to make use 
of these concealed times, as they will 
need some instruments to watch films 
or musical performances; reading books 
or newspapers is not easily possible due 
to these public vehicle thronged with 
commuters.
Meanwhile, there are some facilities 
such as TV receivers installed in the 
streets and bus stops, or the performance 
boards and monitors in the subway 
stations, which are the only entertaining 

instruments seeable by the commuters 
to please the eyes.
The only thing to do by the subway 
commuters who are waiting in the 
stations or aboard the wagons, is 
watching these monitors.  Now, 
considering the short duration of these 
100-second films, and especially their 
focus on the ethics and urban life, the 
street TVs and monitors are the best 
place to screen them; since according 
the advertising principles and also 
impressiveness of the words and 
messages which are so short, they will 
have profound impression upon the 
people who watch them.
Some chosen 100-second movies 
will be screened this year in the urban 
TVs and subway lines; but it should 
be kept in mind that the films to be 
shown should be of high dramatic art 
and visual attraction in addition to the 
ethical message; it should be mentioned 
that the best 100-second film festival 
are to be shown on TVs.
To find out what will be the reaction of 
the people to the performance of these 
films, we entered the subway wagons. It 
was remarkable that there was no special 
age group interested in these films; we 
could see some people from 17 to 62 
years old watching them eagerly.  Some 
commuters, who commute everyday 
in subway wagons, could clearly 
remember what film would be shown 
after which one.  An old lady, sitting 
beside a young girl, was explaining to 
her what the films were about and what 
was the purpose of showing them.  A 
small boy, sitting on his mother’s lap, 
asked her about the name of a certain 
film; why that boy lent his pencil to his 
classmate, etc. a gentleman commented 
that there was an advancement in 
wagons, so that they show the films 
on the wagons and they would not get 
bored up to their destination.  Anyway, 
propaganda to make such festivals 
know has an effective role and the 
promotions in the subway had the most 
impressions.

A glance at the performance of 100-Second-Film in subway;

Cinema in the urban wagons

the audience.”



Inauguration
The very first day of Film-100 Festival 

came to an end and the festival films were 
performed in various parts of the festival. 
There were, however, other programs, 
including workshops, among the parts of 
the first day program.  You may read in the 
following lines whatever took place on the 
first days.

Bushehr as the Host of the Festival
The inauguration ceremonies of 

the 100-second film Festival were held 
in Bushehr. The official ceremonies of 
inauguration of the ninth course of the 
international 100-second Film Festival was 
held at 3 p.m., on Wednesday 26 February 
2014 (7 Esfand, 1392) in Bahman Cinema in 
the Southern city of Bushehr.
Muhammad Mihdi Tabatabainejad, the art 
secretary of the Festival; Siyyid Muhammad 
Husayn Siyyidzadeh, director of Art Area of 
Bushehr; Farid Farkhondehkish, manager 
of the productions of Sureh Cinematic 
Development Organization; and Hadi 
Mughaddamdust, film-maker and one of the 
referees of the Festival, and some interested 
and other participants attended the ceremonies.
The report says that Tabatabainejad, the art 
secretary and Siyyidzadeh, director of Art 
Area of Bushehr made speeches.
Music performance, honoring the film-
makers of Bushehr whose films were accepted 
in the ninth International film-100 Festival, 
appreciation of  Karim Faeghi, director of  the 
film “Marva”, produced in Cinematic Center 
of Bushehr Province were other programs of 
the inauguration ceremonies of this Festival.
The Film “Marva” was considered to be 
shown specially for the participants of the 
closing ceremonies.

Screening in Tehran
The Festival, however, actually started 

its work at 2 p.m. yesterday in Tehran, Pardis’s 
Azadi Cinema, with screening 31 films in the 

National Cinema section and continued with 
2 separate sessions where 31 and 32 films 
were screened.
Likewise, the Art City Hall was the venue of 
professional meeting at 7 p.m. about how to 
present short film and marketing where Vahid 
Vahed, director of the Cultural Institute of 
CineWest Australia was supposed to attend.  
The last session was allocated to the screening 
of the international films section.

Glorious Acceptance the Festival 
receive on the first day

Attraction to the 100-Second Film Festival 
was so great that lots of the interested people 
were sitting on the ground.  
In the first session of screening the films in 
the Festival, certain films were performed 
including “My Mother in the Wind” 
directed by Reza Muhammadi, “Remission” 
directed by Nima Qahanuri, “Silence Voice 
of Halabcheh” directed by Iraj Kianian, 
“Nawruz” directed by Javad Abdi, “Voice 
of the Road” directed by Barzhan Rustami, 
“ Being Papilio ” (Parvanegi) directed 
by Muhammad Nabavi, “Street Angels” 
directed by Muhammad Rustami, “Mother 
Country” directed by Muhammad Ali 
Shahamzehi, “One Moment” directed by 
Yousef Yazdani, “Pink Ascension” directed 
by Nasrin Qashqa’ee,  “Ball” directed by 
Mohsen Akbari, “Hana” directed by Husayn 
Zirak, “Prevention from becoming a problem 
at the very beginning” (Persian proverb of 
“Cat-killing at Bridal Chamber”) directed by 
Paymon Sharifi, “Definite Moment” directed 
by Hamed Baghaiyan.
The films of the ninth course of 100-Second 
Film Festival were of high quality and it was 
proved by the interested people who were 
sitting on the ground, and some standing at 
the door watching them.  There were some 
guides who would guide the guests.
100-Film Festival teaser would be shown 
between films and most films were applauded 
by the interested people.

Second Session
The second session of 100-second 

films was accepted by lots of people like the 
first one with the difference of the doors being 
closed due to thronged people.
Certain films were screened in the second 
session including the following ones: “Spider’s 
Dream” directed by Husayn Saffarzadehgan; 
“Vision” directed by Siyyid Reza Safi; “Knot” 
directed by Omid Hassanzadeh; “Liberty” 
directed by Musa Khanzadehpour; “Lane” 
directed by Sumayyeh Rezania; “Identity” 
directed by Amir Husayn Najimi; “Hombre” 
directed by Muhammad Reza Shayannejad; 
“I found the lovers” directed by Rahim’u’llah 
Alizadeh; “Amorous of a Goat” directed by 
Rahim’u’llah Alizadeh; “Wheel” directed 
by Aryan Vazirdaftari; “Life” directed by 
Qasem Shishehgari; “Bubble” directed by 
Mehdi Muallef; “Treasure” directed by 
Husayn Rabi’ee; “Past” directed by Fatemeh 
Mashhadi Mehdi; “Father” directed by Siyyid 
Muhammad Reza Kheradmandan; “The 
Iranian Children” directed by Sanaz Bagheri; 
“Steadfastness” directed by Muhammad 
Bayat; “Infinitely Positive” directed by 
Muhammad Vahid Abedini; “Sweet Life” 
directed by Ali Yekta; “Malekiyeh” directed 
by Muhammad Bagher Shahin Vernosafadrati; 
“Being of the species of neighbor” directed by 
Jamil Amel Sadeghi; “War Cannon” directed 
by Saeed Madadi Mahani; “Beseiged Paveh” 
directed by HamidReza Bakhtiari; “The Fifth 
Season” directed by Mahmoud Azadnia and 
some other ones.  The important fact about the 
ninth course of 100-Second Film Festival is the 
participation of some interested people from 
other provinces; most of them were the youth 
not older than 25 years of age.

“From Idea to Production” Meeting
On the very first day of the Film-100 

Festival and on the margin of the Festival, 
there was a film workshop attended by 
Mujtaba Raei.  In this meeting, “From Idea to 
Production” topic was discussed in presence of 

 Beginning in Bushehr,
Screening in Tehran
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 The 100-Second Film Festival was
 received gladly by lots of interested
 people in the main venue of performance
  of the films, i.e. Azadi Cinema.
 Considering that, we proceeded to
 talk to some of the interested people to
 know what their opinions are about the
 100-Second Film Festival.  You may
read some comments as follows:
Minimalism Period

 One of the participants in this round of
 the Festival, an art student, said, “The
 world is fast advancing towards the
 minimalism and we will witness a time
 when the festivals and the short films
 will enjoy the priority in the field of
 film-making. Therefore, such festivals
 should be perpetual so that the talented
 youth in this field may be discovered;
 such youth may even take part in the
short film festival.
The impression of short film

 Another young artists participating
 in the festival observed, “Any artistic
 and cinematic production which is
 created with more rapidity and within

 shorter period of time will have more
 impression on the addressee; since this
 trend has some effects on the thought
 of the director and leads him or her
 towards scrutiny and precision in
conveying the message.”
Brevity in Narration in the Film

 A young lady, a student among the
 participants in the festival, said, “As
 you may know in the world of today
 there is no time to be talkative and
 we should advance with more velocity
 towards the brevity and presenting
 summarized concepts.  The idea
 specified to be presented in the film
 messages within the shortest possible
 duration of time in the festival, was
 very fine; since the meaning of brevity
 may be, in this manner, inspired to the
audience.”
Segregation of Various Genres

 Another interested person who had
 come to Azadi Cinema to watch the
 films said, “One of the concerns of the
 young film-makers is segregating the
 various genres in short films.  Various

 genres such as clip art, annonce,
 promotional films, etc., should be
 segregated in the short film festivals,
 since each of them has a different arena
in the field of film-making.”
Acuteness of film-makers

 Another one among the participants in
 the festival said, “Some works made an
 effort to demonstrate the values of the
 holy defense; to work on this type of
 the themes, however, great care should
 be taken and beware lest a not so
 strong work is considered as treating
 with insolence the high rank of the
 martyrs and those who sacrificed in
the imposed war.”
The Frontier of Ten Years of Age

 There is no doubt that this festival
 has lots to say. Of course, as it is
 approaching the frontier of its ten
 years of age, more attention should be
 paid to it.  As you absolutely are aware,
 it is being held in the provinces just this
 year after nine years of its beginning,
 while it should have been performed
those early years of its existence.”

  Comments on
the 100 Second Film Festival


